

**NATIONAL CAPITAL COMMISSION
SEVENTY-FIRST ANNUAL REPORT 1970-71**

1. Legislation

The National Capital Act, proclaimed February 6, 1959 created the National Capital Commission as a Crown Corporation to succeed the Federal District Commission (1927-1959) and the Ottawa Improvement Commission (1899-1927).

2. Objects and Purposes

The objects and purposes of the Commission are defined in Section 10 (1) of the National Capital Act as follows:

"To prepare plans for and assist in the development, conservation and improvement of the National Capital Region in order that the nature and character of the seat of the Government of Canada may be in accordance with its national significance."

In 1969, the Government further defined the objective of the National Capital Commission Program as follows:

"to help develop the National Capital Region so that it will be:

- (a) a fitting symbol of Canada's cultural and linguistic values;
- (b) an efficient and esthetically satisfying place in which to carry on the nation's business;
- (c) a model of urban planning and development that will benefit other parts of the country and be a source of pride for Canadians."

3. Powers

In order to meet its objectives for the National Capital Region, the Commission is empowered to:

- (a) acquire, administer, dispose of land,
- (b) construct, maintain and operate roads, bridges, parks and other works,
- (c) undertake joint projects with municipalities,
- (d) construct and operate concessions,
- (e) make grants for various purposes,
- (f) maintain historic places,
- (g) conduct research for the planning of the National Capital Region.

**COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE
SOIXANTE-ET-ONZIEME RAPPORT ANNUEL 1970-1971**

1. La Loi

La Commission de la Capitale nationale est une société de la Couronne fondée en vertu de la Loi sur la Capitale nationale, proclamée le 6 février 1959, et qui succède à la Commission du district fédéral (1927-1959) et à la Commission d'embellissement de la ville d'Ottawa (1899-1927).

2. Buts et objets

Selon les stipulations de l'article 10 (1) de la Loi sur la Capitale nationale, la Commission a pour buts et objets:

"De préparer des plans d'aménagement, de conservation et d'embellissement de la région de la Capitale nationale et d'y aider, afin que la nature et le caractère du siège du gouvernement du Canada puissent être en harmonie avec son importance nationale."

En 1969, le gouvernement précise le but visé par le programme de la Commission de la Capitale nationale:

"favoriser l'aménagement de la région de la Capitale nationale afin que celle-ci devienne:

- (a) le symbole des valeurs culturelles et linguistiques du Canada;
- (b) une région à la fois agréable et propre à la conduite des affaires de la nation;
- (c) un modèle d'aménagement urbain dont profiteront d'autres régions du pays et dont les Canadiens puissent être fiers."

3. Pouvoirs

Afin de réaliser ses objectifs dans la région de la Capitale nationale, la Commission peut:

- (a) acquérir, gérer ou vendre des terrains,
- (b) construire, exploiter et entretenir des routes, des ponts, des parcs et autres ouvrages,
- (c) entreprendre des travaux de concert avec les municipalités,
- (d) construire et exploiter des concessions,
- (e) accorder des octrois à différentes fins,
- (f) entretenir des études sur l'aménagement de la région de la Capitale nationale.